
Goedenavond , voorzitter, leden van het college en van de raad en belangstellenden. 

Bedankt voor de uitnodiging om hier in te mogen spreken over de visie natuurbegraven. 
Mijn naam is Jan Hendrik Adams en ik heb een maatschap met onze 2 dochters. 

Wij hebben een akkerbouw- en bosbouwbedrijf aan de Krommewijk in Stadskanaal. 

Het bosbedrijf bestaat uit ongeveer 50 ha. blijvend bos, geplant in 2007, waarvan ongeveer 
33 ha. gelegen is ten noorden van de Atlantislaan en naast de voormalige vloeivelden, 
thans Staatsbosbeheer en NNN gebied. 

Wij hebben in eerste instantie aangevraagd voor het 7 ha. akkerbouwperceel dat ook nog in het 
bos ligt samen met het achterliggende bos van 11 ha. 

Maar door coronaperikelen en vanwege een rondleiding bij natuurbegraafplaats Hillig Meer 
in Eext hebben wij gemeend dit ruimer te moeten opzetten. 

Wij hebben ons als doel gesteld de realisatie van een natuurbegraafplaats zodanig in te richten 
dat de functie natuur behouden blijft met natuurbegraven als nevenfunctie. 

Het bos heeft de bestemming Natuur 2, zodat alleen de bestemming natuurbegraven toegevoegd 
hoeft te worden. 

Wij hebben de indruk dat het een boost geeft aan het bos als er meer lucht en ruimte komt in het 
bestaande bos. 

Zo zal er langs de randen van de paden meer gelegenheid komen voor vogels,vlinders 
en insecten om het bos binnen te dringen omdat dan de boswanden veranderen in bosranden. 

Wij denken dat dit gepaard gaat met een nettowinst voor de natuurlijke waarden en wij een 
kwaliteitsimpuls geven aan het bos, waardoor de biodiversiteit en koolstofvastlegging toeneemt. 

En we scheppen tegelijk meer recreatieruimte. 

Dan zal het bos veranderen van een stakenbos met sprieterige bomen naar een robuust bos dat 
meer CO 2 zal gaan opnemen. 

Langs de in het gebied aanwezige aardgasleiding zullen wij een gepaste afstand houden 
dit in overleg met de Gasunie en de gemeente. 

Wij hebben reeds met de Gasunie contact gehad en als wij hier 20m. in plaats van de 
verplichte 5m vanaf blijven eventueel met een afscheiding van bv. een greppel hebben ze er geen 
problemen mee. 

Lees ik het goed dat de Provincie geen ceremonies op locatie wil ? 

Maar elke locatie waar wij zijn geweest heeft een ceremonieplek zoals bij Blauwe Stad, 
Hillig Meer en Tonckensbos bij Assen. 
Wij zijn bij Hoeve Ruth geweest bij Deurne. 
Deze had een flextent voor ongeveer 50 aanwezigen in het bos. 
Zoiets als voor de ingang van het Refaja ziekenhuis, maar dan groter. 
Dat vonden wij wel passend in een open plek in het bos. 

Het graf moet onherkenbaar/onzichtbaar zijn maar overal zien wij een kleine verhoging 
zodat na een aantal jaren er geen inzinking ontstaat. 

Er wordt gesproken over verharde paden maar in ons bos zijn de paden zo droog , 
dat dat eigenlijk niet nodig is. 



Grondwatertrappen: 
Onze locatie voor de beoogde natuurbegraafplaats is volgens de visie gesitueerd in 
het witte vlak,waar volgens het kaartje grondwatertrap < VII is en dus ongeschikt. 
Maar de Veenhuizerstukken, het beekdal van de Mussel Aa zijn wel geschikt. 

De peilbuizen(25 stuks) die wij geplaatst hebben in het bos geven een peil aan die voldoet aan 
grondwatertrap VII. 
Ook zaterdag heb ik ze nog gecontroleerd en het peil varieerde van 1.06 tot meer dan 1.60m. 
Gemiddelde peiljjoogte was op dat moment 1.34m. 
Saillant detail is dat het hoogste peil en het laagste peil maar 100 m. uitelkaar liggen. 

Daarom hebben wij Waterschap Hunze en Aa's gevraagd om nadere informatie 
omtrent grondwatertrappen in ons gebied. 

Uit het antwoord van het Waterschap blijkt dat ons gebied ten noorden van de Atlantislaan 
grotendeels bestaat uit grondwatertrap VII. 

Navraag bij de gemeente geeft aan dat in het witte gebied ook wel locaties zijn waar begraven 
mogelijk is en in het paarse gebied locaties waar begraven niet mogelijk is. Het zijn gemiddelden. 

Trouwens alle begraafplaatsen in Stadskanaal liggen in het witte vlak. 
Daarom zeggen mensen)1(dan vraag je toch een bijzondere begraafplaats aan bv. een 
Islamitische als dat wel mag" ' 

Ons gebied ligt naast een NNN gebied en ligt niet in een archeologisch waardevol gebied. 

Het gebied heeft een besloten karakter omdat het in het bos ligt. Afsluiten is onmogelijk omdat 
het openbaar gebied is. 

Maar ook graven en begraven horen bij het leven. 

De afstand van een woning tot een begraafplaats is 30m. maar een afstand tot de openbare weg 
of erfgrens van derden moet minimaal 50m. zijn. 

In heel de gemeente is zo'n perceel niet te vinden. 

Of er wordt bedoeld dat binnen 50 m. niet begraven mag worden, maar dat staat er niet. 

Waarom kiest men niet voor 2 locaties? 
Er zijn 2 initiatieven en ik werk vaak in het bos en mensen vinden het liefdevol dat als één ouder 
overlijdt de andere zo even het graf kan bezoeken. 

Dank voor uw aandacht. 


